
 

ACTA NÚM. 02/2024
PLN/2024/02

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE CELEBRADA EL DIA 21 DE MARÇ DE 2024.

Data: 21 de març de 2024
Horari:  Inici a les 20:00 h i acabament a les 22:44 h.
Lloc: Sala de sessions.

A les 20:00 hores del dia vint-i-u de març de dos mil vint-i-quatre, es reuneix a la Sala de Sessions de la Casa 
Consistorial el Ple de la Corporació Municipal de la Vila d’Alcarràs, presidida pel Sr. Alcalde-President Sr. 
Gerard Companys Pujol, amb l’assistència dels regidors que es relacionen seguidament i la del Secretari Sr. 
Pere Biedma Agüera, que certifica.

ASSISTENTS :

ABSÈNCIES:

Es dona l’absència excusada fins al segon punt de l’ordre del dia del Sr. Enric Barri Vilardell (SA-PSC).

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ

Es celebra sessió ordinària, prèvia convocatòria i publicitat efectuada amb antelació i forma reglamentària, 
amb quòrum d’assistència suficient. Oberta la sessió i declarada pública per la  Presidència, seguidament es 
procedeix a conèixer els assumptes inclosos a l’Ordre del dia següent:
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Alcalde-President:
Sr. Gerard Companys Pujol (JXALC).

Regidor-Tinent d’Alcalde:
Sr. Jordi Castany Camí (ERC).

Secretari
Sr. Pere Biedma i Agüera.

Regidors/es:

Sra. Marta Morreres Gòdia (ERC).
Sr. Robert Moreno Calderó (ERC).
Sra. Silvia Dolcet Borrás (ERC).
Sra. Ester Ibars i Vitores (JXCAT)
Sr. Agustí Camarasa Pelegrí (JXCAT)
Sr. Manel Ezquerra i Tomàs (SA-PSC).
Sra. Gemma Escar Paris (SA-PSC). 
Sra. Dolors Gòdia i Serra (SA-PSC)
Sr. Joaquim Dolcet Siscart (SA-PSC).
Sr. Enric Barri Vilardell (SA-PSC).
Sr. Genís Sisó Ribes (CUP)

Grups polítics municipals:

-Esquerra Republicana de Catalunya-Acord Municipal (ERC).
-Junts per Alcarràs-Compromís Municipal (JXALC).
-Sempre Alcarràs-Partit dels Socialistes de Catalunya-Candidatura de Progrés (SA-PSC)
-Candidatura d’Unitat Popular d’Alcarràs-Alternativa Municipalista (CUP)

 

C
od

i V
al

id
ac

ió
: H

3T
F3

LY
Y7

LD
H

PS
FG

N
H

F3
KX

XP
T 

Ve
rif

ic
ac

ió
: h

ttp
s:

//a
lc

ar
ra

s.
ea

dm
in

is
tra

ci
o.

ca
t/ 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 1

 d
e 

24
 



 

ORDRE DEL DIA:

A) PART RESOLUTIVA.

1.- Expedient. PLN/2024/01.  APROVACIÓ D’ACTES DE LES SESSIONS PLENÀRIES ANTERIORS. 

Donat per llegit l’esborrany de l’acta corresponent a la sessió plenàries següent:

-Sessió ordinària del Ple celebrada el dia 01/02/2024.

Es proposa per l’Alcaldia la seva aprovació,  preguntant l’Alcalde als membres de la Corporació si  tenen 
alguna observació a formular. 

Es manifesta conformitat per tots els grups municipals.

Posada a votació la proposta, amb l'assistència de 12 dels 13 regidors que integren el nombre legal del Ple, 
s'aprova per unanimitat. 

2.-     Expedient 412/2024. APROVACIÓ DEL PRESSUPOST, BASES D'EXECUCIÓ, PLANTILLA ORGÀNICA   
I RELACIÓ DE LLOCS DE TREBALL PER A 2024.

Atès el dictamen favorable de la Comissió informativa d’Hisenda del dia 14/03/2024 que consta a l’expedient. 

L’Alcalde-President en virtut dels següents

ANTECEDENTS:

Primer.  S’ha confeccionat  el  Pressupost general  d'aquest  Ajuntament  corresponent  a  l'exercici  econòmic 
2024,  les  corresponents  Bases  d’Execució,  Plantilla  orgànica  i  Relació  de  Llocs  de  Treball,    amb  la 
documentació que disposen els articles 168 i 169 del Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, 
aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, i l'article 18 del Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, 
pel qual es desenvolupa el capítol I del títol VI de la Llei 39/1988.

Segon. La Intervenció en data 4 de març de 2023 emet informe sobre el  que preveu l’article 168.4 del 
TRLLRHL, i  el  4 de març de 2024, es lliura informe d'avaluació del  compliment  de l'objectiu d'estabilitat  
pressupostària, deixant pendent el càlcul de l’objectiu de la regla de la despesa al moment de la liquidació, 
fent constar que continuen suspeses de les regles fiscals per a 2024.

Tercer. Vist l’informe de secretaria del dia 4 de març de 2024 sobre el contingut i el procediment a seguir. 

Quart.  Vista  la  Memòria  explicativa  del  pressupost  per  a  2024  lliurat  per  l’Alcaldia.  Considerant  que  el 
pressupost ens permet conèixer quins recursos corrents esperem disposar per atendre les previsions de 
despeses corrents derivades dels serveis preexistents, generalment acceptats per tots els grups municipals. 
Així com els ingressos de capital i financers previstos per atendre les inversions previstes, la gran majoria 
aprovades durant l’exercici anterior i incloses en programes de subvencions de la Diputació, la Generalitat o 
l’Administració de l’Estat.  Per tant es considera molt important, pels interessos generals de la corporació, que 
els pressupostos es puguin aprovar per donar compliment de les funcions pròpies municipals i per acreditar 
l’existència de disponibilitat pressupostària per accedir a les diverses subvencions, sense perjudici de la seva 
modificació tant per qüestions d’execució o com pels criteris dels programes o propostes del govern o les 
derivades de propostes dels grups polítics municipals.
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Cinquè.  Un cop entregada la  proposta  als  diferents  grups polítics  que conformen la  corporació  i vist  el 
dictamen favorable de la Comissió Informativa d’Hisenda adoptat en sessió del dia 14 de març de 2023.

Per tot l’exposat, es proposa l’adopció del següent 

ACORD:

PRIMER. Aprovar inicialment el pressupost general de l'Ajuntament de Alcarràs, per a l'exercici econòmic 
2024 amb el següent resum per capítols:

INGRESSOS - RESUM PER CAPÍTOLS PER  ECONÒMICA

PRESSUPOST DE DESPESES PRESSUPOST 2024 Variació %

CAPÍTOL RESUM PER CAÍTOLS IMPORT
Valor 
relatiu

%

2024/
2023

A) DESPESES OPERACIONS NO FINANCERES      

A.1 DESPESA PER OPERACIONS CORRENTS      

1 Despeses del Personal 4.134.891,08 € 38,25% 6,57%

2 Despeses corrents en béns i serveis 4.452.960,00 € 41,19% 2,46%

3 Despeses financeres 167.610,00 € 1,55% 20,11%

4 Transferències corrents 182.092,00 € 1,68% 2,63%

5 Fons de contingència 29.000,00 € 0,27% -1474,39%

  SUMA DESPESA PER OPERACIONS CORRENTS 8.966.553,08 € 82,95% -0,09%

A.2 DESPESES PER OPERACIONS DE CAPITAL

6 Inversions reals 1.295.561,00 € 11,98% -48,37%

7 Transferències de capital 17.000,00 € 0,16% -50,00%

  SUMA DESPESA PER OPERACIONS DE CAPITAL 1.312.561,00 € 12,14% -48,39%

  TOTAL OPERACIONS NO FINANCERES 10.279.114,08 € 95,09% -6,26%

B) DESPESESA PER OPERACIONS FINANCERES

8 Actius financers 1.010,00 € 0,01% -297,03%

9 Passius financers 529.851,00 € 4,90% 7,01%

  TOTAL OPERACIONS FINANCERES 530.861,00 € 4,91% 6,43% 

TOTAL PRESSUPOST DE DESPESES 10.809.975,08 € 100,00% -5,63%

PRESSUPOST D'INGRESSOS PRESSUPOST 2024 Variació %

CAPÍTOL RESUM PER CAÍTOLS IMPORT
Valor 

relatiu
%

2024/
2023

A) OPERACIONS NO FINANCERES      

A.1 INGRESSOS PER OPERACIONS CORRENTS      
1 Impostos directes 4.059.700,00 € 37,56% 0,95%
2 Impostos indirectes 140.000,00 € 1,30% 7,14%
3 Taxes, preus públics i altres ingressos 1.852.680,00 € 17,14% 0,47%
4 Transferències corrents 3.445.092,74 € 31,87% 2,52%
5 Ingressos patrimonials 73.480,00 € 0,68% -66,10%
  SUMA OPERACIONS CORRENTS 9.570.952,74 € 88,54% 1,00%

A.2 INGRESSOS PER OPERACIONS DE CAPITAL      
6 Alienació 14.000,00 € 0,13% -232,34%
7 d'inversions reals 400.629,48 € 3,71% -133,11%
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  SUMA OPERACIONS DE CAPITAL 414.629,48 € 3,84% -136,46%
  TOTAL OPERACIONS NO FINANCERES 9.985.582,22 € 92,37% -4,71%

B) INGRESSOS PER OPERACIONS FINANCERES      

8 Actius financers 1.000,00 € 0,01% 0,00%
9 Passius financers 823.392,86 € 7,62% -16,85%
  TOTAL OPERACIONS FINANCERES 824.392,86 € 7,63%  

TOTAL PRESSUPOST D'INGRESSOS 10.809.975,08 € 100,00% -5,63%

SEGON.  Aprovar les Bases d’execució del pressupost per a l’exercici 2024, que comprenen les adaptacions 
de  les  disposicions  generals  en  matèria  pressupostària  a  l’organització  i  circumstàncies  d’aquesta 
administració  municipal,  redactades  conformement  al  que  preveu  l’article  165  del  Text  Refós  de  la  Llei 
reguladora de les Hisendes Locals, on consta la pròrroga del Pla estratègic de Subvencions vigent.

TERCER. Aprovar la plantilla de personal funcionari i laboral de l’Ajuntament per l’any 2024, d’acord amb els 
documents que figuren a l’expedient del pressupost.

QUART.  Aprovar les retribucions del personal per a l’exercici de 2024 que es fixen en el quadre retributiu que 
consta a l’expedient  amb efectes de l’1 de gener  del  2024, que contempla les previsions de l’increment 
retributiu pactades pel Govern central que es reflectiran en els Pressupostos Generals de l’Estat per a 2024.

CINQUÈ. Malgrat allò previst a l’article 12 de la Llei orgànica 2/2012 de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària, 
no es fixa límit màxim de despesa no financera, dins de l’objectiu d’estabilitat pressupostaria i la regla de 
despesa, ja que està vigent la suspensió de les regles fiscals abans esmentades.

SISÈ. Exposar al públic el pressupost general per al 2024, les bases d'execució i la plantilla de personal 
aprovats, durant un termini de quinze dies, mitjançant anuncis en el Butlletí Oficial de la Província de Lleida i 
en el taulell d'anuncis de l'Ajuntament, a l'efecte de la presentació de reclamacions pels interessats.

Durant l’esmentat termini l’expedient complert estarà a disposició pública pel seu examen, si durant aquest 
termini no es presenta cap reclamació, el pressupost es considerarà aprovat definitivament sense necessitat 
de nou acord exprés

SETÈ. Publicar el pressupost, un cop aprovat definitivament, en el Butlletí Oficial de la província de Lleida 
resumit per capítols i remetre còpia de l’expedient a la Generalitat de Catalunya i al Ministeri d’Economia i  
Hisenda.

Seguidament l’Alcalde Sr. Gerard Companys Pujol informa que els responsables de les diferents àrees de 
govern exposaran les línies pressupostàries que es proposen aprovar exposant el següent:

1.- Inicia la exposició l’Alcalde Sr. Gerard Companys que exposa les línies generals en la forma següent: 
“Bona tarda a tothom, avui passem pel ple els pressupostos municipals del 2024, i vull destacar, els principis i 
les prioritats que han guiat la seva elaboració. Com en exercicis anteriors, continuem mantenint una política 
de pressupostos  austers  i  responsables.  Això  significa  que mantenim un  estricte  control  de la  despesa, 
assegurant-nos  de  no  gastar  més  del  que  podem permetre'ns  en  cada  moment.  A través  d'una  gestió 
municipal  eficient, evitem acumular més deutes,  mantenint  un superàvit  pressupostari  i  complint  amb els 
principis d'estabilitat i  sostenibilitat  financera. Aquesta prudència econòmica és fonamental  per garantir el 
futur econòmic del nostre municipi i no posar en risc els serveis essencials que oferim als nostres ciutadans i 
ciutadanes.  Parlant  dels  serveis  municipals,  vull  destacar  el  nostre compromís  continu  de mantenir-los i 
millorar-los. Des dels serveis bàsics i obligatoris fins als serveis que podrien considerar-se impropis o no 
obligatoris, tots ells contribueixen a la qualitat de vida dels habitants d'Alcarràs. Des de l'educació i la cultura 
fins a l'atenció a la gent gran i el suport als joves, des de l'esport fins a la seguretat, l’agricultura i la ramaderia  
i el comerç local, tots aquests àmbits són crucials per al benestar del nostre poble.

Com a  tall  d’exemple  que  ara  aprofundiran  mes  els  companys  i  companyes  de  l’equip  de  govern,  els 
pressupostos  contemplen:  el  manteniment  i  reparació  de  carrers,  la  construcció  de  la  nova  àrea 
d’emergència, instal·lar quadres de llums fixes, crear l’oficina municipal d’escolarització, manteniments a Lo 
Casino i en patrimoni, la construcció de les noves pistes de tennis, manteniment en camins, l’aire condicionat 
i calefacció del centre major i les càmeres de vigilància del terme entre d’altres. A més, mantenim el nostre 
suport a les entitats locals mitjançant ajuts i subvencions, reconeixent el paper fonamental que juguen en la 

4

C
od

i V
al

id
ac

ió
: H

3T
F3

LY
Y7

LD
H

PS
FG

N
H

F3
KX

XP
T 

Ve
rif

ic
ac

ió
: h

ttp
s:

//a
lc

ar
ra

s.
ea

dm
in

is
tra

ci
o.

ca
t/ 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 4

 d
e 

24
 



 

cohesió social i el desenvolupament comunitari. Això permet que continuïn desenvolupant les seves activitats 
i contribuint al teixit social i cultural del nostre municipi.

En resum, aquests pressupostos reflecteixen el nostre compromís de proporcionar una bona qualitat de vida 
als nostres ciutadans i ciutadanes, mantenint una gestió econòmica responsable i assegurant-nos que cap 
sector del nostre poble quedi oblidat.

2.-  La Regidora delegada d’Hisenda Sra.  Ester Ibars,  manifesta el  següent:   “Gracies Gerard,  jo  com a 
regidora d’hisenda us passaré a explicar alguns trets essencials que cada any anem repetint ja que son uns 
pressupostos similars. Tenim uns ingressos que ens venen, via impostos,(municipals, generalitat, estat), via 
taxes publiques, o bé per subvencions i unes despeses corrents a cobrir amb aquest diners. Un cop fet els 
ajustos  segons  la  llei,  d’aquests  ingressos-despeses  tenim  un  equilibri  pressupostari  883.132,73  (inclou 
capítols 1-7) i un cop pagat el deute financer 697.461€ (amortitzacions i interessos) ens queda uns diners 
(fons propis) de l’ajuntament aquests son la minsa quantitat de 74.528,68, tot i haver-se multiplicat per 3 la 
quantitat de l’any passat. Això ens indica que tota la resta d’inversió s’ha de fer amb subvencions atorgades i 
amb crèdit. 

D’aquí la nostra prudència a l’hora de fer inversions grans i que suposin un gran endeutament per al poble. I 
com bé a dit el Gerard, sense pujar impostos directes, assolint tots els increments de sous, preus, interessos i 
mantenint tota la despesa directa i indirecta que afavoreix, l’economia, ensenyament, cultura i festes, esports, 
gent gran, gent jove, etc. Totes aquestes despeses afavoreixen a fer un gran treball de comunitat al nostre 
poble. Per tot això el pressupost amb el criteri de prudència aquest any disminueix en 609.092€ un 5.33% 
menys que l’any passat. Per detallar-vos algunes quantitats de serveis als que aniran destinats aquest any 
part dels ingressos del nostre ajuntament

 seguretat 680.000€
 brigada serveis comunitaris 780.000€
 recollida residus domèstics 890.000€
 servei d’aigua potable 560.000€
 neteja viaria 183.000€
 serveis socials 269.000€
 ensenyament 809.000€
 cultura i festes populars 448.000€
 esports 722.000€
 agricultura i ramaderia 790.000€

i moltes altres de menys import

També destacar que l’endeutament del nostre Ajuntament a 31-12-23 es de 3.602.950 €, i que si féssim tot el  
préstec  de  les  inversions  pressupostades  per  aquest  any  i  un  cop  pagades  les  amortitzacions  anuals 
estaríem amb 3.734.533, un increment de 130.000 €.  I  també destacar que tenim una acta d’arqueig de 
caixes i bancs a 31/12 de 1.588.119 € i una pòlissa de 500.000 € anul·lada per no utilitzar-la i desprès d’uns 
mesos per prudència es fa una de 400.000€ no utilitzada, per problemes de no cobrar unes subvencions. tot 
això son símptomes de bona gestio i sobretot de prudència. 

Ara com a regidora d’esports, per 722.000€. Destacar les subvencions que es donen a totes les entitats en 
proporció a la seva activitat de 107.332€. Les inversions mes destacables en esport són:

-Piscina per 40.000 per canviar el terra
-Camp de futbol: canvi de porteries i fer una vitrina per al centenari del FCA per 8.000€
-Aire penya blaugrana per 3.000 €.
-Concurs del nou pavelló poliesportiu amb el col·legi d’arquitectes per 40.000€.
I canvi d’ubicació de les pistes de tennis zona saladar per 100.000€

I tota la resta de despesa es la necessària per a manteniment  de pavelló,  subministres,  activitats  i  tota 
l’organització per a que tothom pugui gaudir de l’esport, de fer salut i treball en valors. Moltes gràcies.

3.- La regidora de joventuts i drets socials Sra. Silvia Dolcet, manifesta: “Bona nit a tots i a totes, la despesa 
per a  2024 és de 119.832,58 €.  Un 36,26% més que l’any passat.  A continuació us explicaré com s’ha 
elaborat el pressupost destinat a la regidoria de joventut i drets socials i quines línies de treball, projectes i  
actuacions volem dur a terme durant aquest 2024. 
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Comentar que les dues regidores presenten un augment de pressupost, a diferència de l’exercici de l’any 
passat. Això reflecteix la nostra voluntat, a l’hora de treballar per i amb les persones. Des de la regidoria de 
joventut, tenim clar que volem apostar per la importància de creure en els i les joves d’Alcarràs i en la seva 
potencialitat transformadora i per això creiem que cal destinar-hi més recursos. 

Per una banda, detallaré el per què de la partida d’activitats de joventut. Aquestes activitats fan referència a: 

 L’acompanyament  a  les  tres  quintes  protagonistes  d’aquest  any  (2006,  2005,  2004)  i  continuar 
donant  suport  econòmic  i  material  a  les  quintes,  per  poder  gaudir  de  les  diferents  festes  que 
organitzen per tot el poble. 

 Volem oferir i ampliar el ventall de formació pels joves. Aquest estiu passat es va dur a terme un curs 
de  carretoner  i  la  setmana  que  ve,  per  setmana  santa,  s’iniciaran  2  cursos   Premonitor/a  i 
monitor/a de lleure. Comentar que ha sigut un èxit els 2 cursos que s’han programat per aquesta 
setmana santa, ja que hi haurà 35 joves que s’estaran formant en el món del lleure. La intensió és 
que durant aquest any, hi hagi més varietat de formació, impulsada des de la regidoria de joventut. 

 Volem impulsar i crear un camp de treball local per a joves, durant aquest estiu. 
 Estem ficant en marxa processos participatius per a joves, conjuntament amb el Consell Comarcal, 

dins dels dos instituts, com a fora al carrer...per poder arribar als i les joves i detectar interessos,  
necessitats i motivacions. 

 Continuar i incrementar la prevenció i la sensibilització. Fins ara s’estava fent amb el servei de Som. 
Nit (oci nocturn i consum de drogues), però hem afegit altres tallers de sensibilització. Un exemple 
és, els tallers de prevenció de la salut mental que vam organitzar aquest final d’any, conjuntament 
amb l’entitat  Ocell  de Foc i  que fins fa no poc, els joves podien anar  a la Biblioteca per parlar 
d’inquietuds, com l’atur, la falta de recursos o les dificultats d’habitatge. 

 Lligat amb la línia de sensibilització i prevenció, dir-vos que tenim intenció d’entrar als patis dels 
instituts, amb l’objectiu de dinamitzar activitats, sensibilitzar, apropar-nos als joves i  visualitzar la 
regidoria. 

Afegir que fer conèixer la regidoria de joventut és un objectiu que ens marquen i creiem que hem de potenciar 
i donar valor al Punt d’Informació Juvenil, que tenim al Casino... on durant els matins i les tardes els i les 
joves poden adreçar-se per demanar qualsevol informació o fer alguna demanda del seu interès.  Lligat amb 
això, aquest inici de curs s’ha presentat la regidoria al INS NOU i ens continuarem apropant als diferents 
cursos. 

Per una altra banda, continuarem apostant pel projecte de Plançó, ja que és un projecte que vincula 2 eixos 
molt importants: joves i territori a través de les arts escèniques. 

Explicar també que un dels pilars importants de la regidoria de joventut d’aquest any, és que hem iniciat els  
tràmits per dur a terme un projecte de  masoveria urbana, com a model alternatiu d’accés a l’habitatge, 
destinat  per  a  joves.   És per  això,  que s’ha dut  a  terme la  neteja  d’una casa  del  c/major,  propietat  de 
l’Ajuntament per poder estudiar com volem que sigui aquest projecte. 

S’està mirant a altres municipis,  quina possibilitats i  maneres hi ha per poder-ho gestionar. Estem en un 
procés d’estudi solament. 

I pel que fa a la regidoria de drets socials, creiem que cal treballar des d’una mirada social i per tant, vetllarem 
perquè totes les persones del nostre municipi, des de les més petites fins a les més grans, tinguin coberts 
aquests drets. És per això que: 

 Potenciarem l’envelliment actiu de la nostra gent gran i per això, tenim un servei extern a la Llar de 
Jubilats, amb qui estem treballant per oferir més activitats i més dinamització. De la mateixa manera 
que realitzarem millores a l’edifici de la Llar de Jubilats. 

 Continuarem donant suport i oferint els balls de la gent gran, dels diumenges tarda. 
 Acompanyant i donant suport a totes les entitats i les seves activitats. Com els tallers de memòria de 

l’associació d’Alzheimer, les caminades contra el càncer, les festes tradicionals dels jubilats.. 
 Treballar conjuntament amb l’equip de professionals del programa Salut Comunitària de l’EAP (Equip 

d’Atenció  Primària)  del  CAP  d’Alcarràs.  Com  estem  fent;  recolzant-nos  a  amb  les  diferents 
programacions, com la programació de les jornades de salut, les jornades del 8M o oferint tallers per 
sensibilitzar la població. 

 Continuar apostant i fomentant les jornades de salut, amb la intenció també de portar-les dins dels 
centres educatius. 

 Crear un espai de dol perinatal, gestacional i neonatal a l’interior del cementiri. 
 Donar suport a les necessitats i  seguir  cedint els espais al servei de Temps per Cures i  al  SIS. 

Serveis que gestiona el consell comarcal del segrià.
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 Continuar celebrant els centenaris de la gent gran que viu al nostre municipi. 
 S’ha creat la Comissió de Serveis Socials, conjuntament amb l’equip d’educadores i treballadores 

socials de Ca l’Hereu, del CAP i de la Policia Local, amb la finalitat de treballar en equip i coordinar-
nos.

 Facilitar el coneixement de la llengua catalana, a través dels cursos d’alfabetització i de català. 
 Fer manteniment i conservació de l’allotjament de temporers i peregrins.

4.- El regidor delegat Sr. Agustí Camarasa, com a regidor d’urbanisme exposa que amb els recursos que 
tenim intentarem fer les actuacions dins del poble que són:

 30.000 € per fer formigó i escales als terrenys de l’Ajuntament de la plaça El Fortí.
 16.700  €  per  fer  el  projecte  de  la  2ª  fase  d´Eralt  de  Dalt,  Garbí,  Tramuntana  i  Horta  

Millora en l´abastiment d ‘  aigües en la construcció de la primera fase del dipòsit:   310.868€ de la 
subvenció de la Diputació,  100.000€ Fons propis de l’ Ajuntament.  El dipòsit té un pressupost de 
1.000.000€

 10.000 €  per posar 4 fanals  i quadre de llums a la casa Montagut .
 13.500 € per posar fanals i quadre de llums al Parc de la Via.
 50.000 € per la Plaça de la Sardana.
 12.000 € pels col·lectors de la sala de màquines del Casino.
 20.000 € per l´enderroc de la casa del costat de la casa dels Mestres,  18.000 € pel projecte del 

Centre Major, 11.659 € subvencionat.
 71.000 € reforma aire condicionat, 70.800 € subvenció  Diputació.

5.-  El regidor delegat Sr. Robert Moreno Calderó, manifesta que com a regidor d’agricultura us explicaré com 
tenim pressupostada la regidoria. Com a despesa més important tenim la de manteniment de camins. Aquest 
any augmentarem casi un 16% arribant als 437.800€ fen que pugem arribar a sotejar més camins que mai i 
tal com vam aprovar amb el patronat del jove agricultor aquest any no farem asfalt en calent, passarem a 
repassar en reg asfàltic uns 14 km.

Una altra inversió que tenim intenció de fer durant  tota la legislatura és la  seguretat  en el  nostre terme 
instal·lant  càmeres en punts estratègics.  Les càmeres actuals que estan instal·lades son obsoletes i  per 
millora la seguretat instal·larem unes càmeres de ultima tecnologia. Aquest any s’instal·laran 4 i cada any 
durant la legislatura continuarem instal·lant ni. EL pressupost per aquest any es de 17.800€

Continuarem apostant pels nostres ramaders i continuarem subvencionant les fires, com la Fira porcí que és 
una fira que es fa bianualment i  que aquest any no toca ferla,  la Fira boví que continuem col·laborant i 
subvencionant-la. Igual que la Fira de Vedella-Tast. Igualment continuarem fent les promocions de “l’Alcarràs 
florit i l’Alcarràs en flor” per fomentar el sector fructícola. 

6.- La regidora delegada Sra. Marta Morreres, manifesta que amb aquest pressupost que presentem tenim 
clar que venim a fomentar la participació dels veïns i veïnes i a generar impacte transformador en l’entorn. En 
les àrees  de  cultura  i  festes,  educació  i  feminismes i  igualtat,  de les quals  us  en  faré  cinc cèntims,  hi  
incrementem el pressupost de forma significativa respecte l’any anterior. Aquest augment reflecteix la nostra 
voluntat i el nostre compromís amb el desenvolupament integral del nostre municipi i la millora de la qualitat  
de vida dels alcarrassins i alcarrassines. Volem un Alcarràs inclusiu, amb un entorn enriquidor i generador de 
records.

En quant Cultura i  Festes.  Manifesta que Invertir  en cultura és invertir  en progrés,  en desenvolupamenti 
invertir principalment en les persones. Volem una cultura i unes festes inclusives i accessibles a totes les 
persones que formen el nostre poble. Les polítiques culturals, per força, han de ser dinàmiques i canviants 
per adaptar-se constantment a la societat viva que som. Continuarem donant suport a les entitats culturals en 
tot allò que organitzin, ja que aquestes són el motor social. Això sense perdre de vista la necessitat 
d'una gestió cultural participada i comunitària que empoderi a la ciutadania perquè se senti part  
d'allò que passa al poble. Venim a programar, treballar i fer arribar propostes culturals i festives per 
a tots els públic amb la qualitat que mereixem com a poble referent a la província en programació 
estable i festes majors. A destacar:

 Donarem suport a les entitats i les seves activitats. Com en la festa dels tres toms, el Segrià Corals 
o el nou festival d'Improvisació que estan organitzant les associacions de teatre, entre altres.

 Donarem continuïtat a la programació estable del Programa’t cultura.
 Millorarem l’equipament cultural amb l’adquisició d’elevadors per les cadires pels infants que van al 

teatre.quest any celebrem els 25 anys de Lo Casino. Properament donarem més informació.
 Es canviaran els arcs d’entrada de la biblioteca per millorar la seguretat.
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 Per la cavalcada de reis, aquest proper any treballarem per una nova carrossa per al camarlenc i 
nous complements per als tratges dels patges.

 També estem valorant un sistema per millorar la convivència a les penyes amb el tema del so. 
Creiem que pot ser favorable per les mateixes penyes i el veïnat.

 Seguirem promovent les festes tradicionals.

Cal ser conscient de l’increment de preus en els proveïdors: seguretat, arrendament utillatge, equips de so i  
espectacles.

Pel que fa al PATRIMONI històric i artístic, cal conservar el patrimoni és amb el que creiem, perquè serveix 
per a configurar un paisatge, un temps i una societat que avança. Protegirem i divulgarem el patrimoni del  
nostre poble. A destacar:

 Seguirem fent manteniment a la Casa de Montagut.

 Restaurarem la tartana del President Macià. Rebent una subvenció del 70%.

 Inaugurarem  properament  l’espai  del  Pou  de  Gel,  un  espai  on  s’hi  realitzaran  visites  i  s’hi  
programaran activitats.

 Continuarem  apostant  per  les  jornades  de  patrimoni,  l’Alcarràs  Florit  i  l’Alcarràs  en  Fruit  
conjuntament amb la regidoria d’agricultura.

 Aquest any hem apostat per visibilitat el nostre poble i el territori acollint el

 CruÏlla Baix Segre com la festa de la floració. Amb un resultat molt positiu.

Respecte a les polítiques de Feminismes i Igualtat, L’Alcarràs al què aspirem ha d’estar format per una 
societat de dones i homes lliures i iguals. Un poble que vetlli per la igualtat d’oportunitats i es treballi per  
disminuir qualsevol discriminació per raó de gènere. A destacar:

 Hem elaborat una bústia lila online segons les necessitats i denúncies que es rebin valorarem quina 
és la millor resposta per millorar la situació, prevenir o sensibilitzar.

 Seguirem  prevenint  i  sensibilitzant  amb  els  punts  liles  a  totes  les  festes  organitzades  des  de 
l’ajuntament.

 Elaborarem  el  pla  d’igualtat  municipal  (intern  per  al  personal  de  l’ajuntament)  en  el  qual  es 
contemplaran formacions per diferents àrees. Amb aquest podrem optar a altres subvencions.

 I en quanta Educació, considerem que l’educació és cabdal per a enfortir el nostre poble. És per això 
que donarem continuïtat a tot el que ja està funcionant, millorant allò que en cada moment pugui ser 
necessari.  Creiem important  enfortir  la  comunitat  educativa  per  ser  un  poble  educatiu  a  temps 
complet. A destacar:

 Seguirem donant  suport  a  les AMPEs i  AFAs d’Alcarràs  per  a  que elles maetixes  gestionin  un 
pressupost per millorar allò que conisderin.

 Seguirem oferint el servei de l’Escola de Música Municipal (licitació a punt) i l’Aula de dibuix.
 Ja instal·lades plaques solars a les escoles del Parc del Saladar i del Comtes de Torregrossa, aquest 

any ens proposem fer-ho a l’Escola Bressol.
 Acabarem d’instal·lar la tanca a l’escola Comtes de Torregrossa (part del darrera).
 Per millorar l’eficiència energètica a l’escola Comtes de Torregrossa hem optat a una subvenció per 

poder canviar les finestres.
 Incorporem una partida per l’INS Nou Alcarràs.
 Reprenem els premis de Treballs de Recerca d’Alcarràs. Un premi que serà bianual.
 Treballarem per millorar les propostes i l’organització del Pla Educatiu d’Entorn conjuntament amb el 

departament d’Educació i l’Ajuntament de Torres de Segre.
 Estem treballant per poder ampliar l’oferta d’activitats per aquest estiu.
 Obrirem una Oficina Municipal d’Escolarització. Amb aquesta incrementarem la detecció d'alumnat 

vulnerable, es donarà suport en temes de gestió als centres educatius i la consegüent reserva de 
places  en  centres,  i  donarà  suport  a  les  comissions  de  garanties  d'admissió  en  la  distribució 
equilibrada de l'alumnat a escoles i INS.

 De cara al proper curs escolar ens proposem engegar el plenari dels infants
 per treballar-hi diferents temes d'interès per als nens i nenes del nostre poble.

7.- El Tinent d’Alcalde Sr. Jordi Castany manifesta que, com han explicat  les regidores i  regidors de les 
diferents àrees, queda molt clar que és un pressupost pensat en les persones, pensat en tots els ciutadans 
d’Alcarràs. La feina dels polítics, en aquest cas, la feina de l’equip de govern, és treballar per intentar facilitar 
la vida de tota la gent que viu al poble, oferint uns serveis que ajudin a mantenir aquest estat del benestar per 
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a tothom. I el pressupost és una eina important per a poder aconseguir tots aquests objectius. 

S’ha parlat de les actuacions previstes en les diverses àrees de govern. Per reforçar aquesta idea de servei,  
on les persones sou la part principal d’aquest pressupost, us fico 4 exemples: un de salut, un segon pensant 
en la importància d’un bé de primera necessitat, com és l’aigua potable, un tercer de seguretat i acabant amb 
4 mostres de treball per la sostenibilitat.

El primer. Poder passejar és salut, i poder fer-ho en un entorn envoltat de gespa i arbres, és a dir, de natura, 
és salut. Al poble tenim una zona que reuneix aquestes condicions, però que quan es fa fosc, especialment a 
l’hivern que el dia és molt més curt, no hi podem fer el passeig diari. 

Parlo de la zona del parc de la via, on queda tota una part molt fosca, sense il·luminació. Per això hi destinem 
una partida (13.500€) per il·luminar tota aquella zona. I que la gent pugui anar-hi a fer salut. Per exemple un 
mes de desembre a les 7 de la tarda.

El segon. Aigua potable. El fet d’obrir l’aixeta i que surti aigua potable és un fet que tenim normalitzat, i molts 
cops no es pensa en tota la feina que hi ha al darrera d’aquesta acció tan simple però tan important, ja que 
l’aigua és un bé, com he dit abans, de primera necessitat.

Per aquest motiu hem destinat una partida (19.000€) en l’estudi-projecte per a la nova licitació del servei 
d’aigua potable. L’actual finalitza al desembre del 2025. 

A  més,  tenim  prevista  la  instal·lació  d’un  turbidímetre  (10.000€)  (terbolesa) a  l’entrada  de  la  planta 
potabilitzadora, i la construcció dels nous dipòsits d’aigua potable pel poble. 

El  tercer.  Un altre  pota de l’estat  del  benestar  és  la  seguretat.  I  com la volem treballar? Doncs seguint 
potenciant la nostra policia, la policia local. Potenciant la col·laboració amb Mossos. Dotant-los de programes 
de  gestió  que  els  facilitin  la  feina.  Com  ara  el  nou  programa  Drac  (6.900€)  que  en  breu  estarà  en 
funcionament, i  els facilitarà molt el registre i  la recerca de dades. Tant a nivell  policial com organitzatiu. 
(Vehicle 9.500€).

I  afegir  les  Càmeres  de  seguretat,  (17.800€)  (Montagut,  casa  Vallmanya,  rotonda  cooperativa,  NII). 
Distribuïdes al llarg del terme per a tenir un major control de tots els vehicles que hi entren. L’objectiu de la 
legislatura és molt clar, treballar tots aquests anys per incrementar-les i que no quedin zones del terme, per 
molt lluny del poble que estiguin, sense vigilància. Aquest any tenim previst ficar-n’hi 4.

I acabo amb 4 mostres de treball per la Sostenibilitat: 

-Gots (2.100 €) Amb l’objectiu de treballar en La reducció de plàstics, ens hem compromès a reduir, fins a 
eliminar, els gots de plàstic d’un sol ús. Per això, apostem per la utilització de gots reutilitzables.  En les 
diferents celebracions populars ja s’ha anat ficant en pràctica. Amb l’esforç i col·laboració de tots vosaltres, 
segur que ho aconseguirem.

-Llums Nadal (10.000€)  També, amb la mirada per  la sostenibilitat,  tenim la compra de llums led per la 
il·luminació de Nadal. Llums de gran eficiència i que, junt amb el treball de la brigada, aconseguim figures 
molt xules. I d’aquesta manera, poder arribar a més parts del poble que, a dia d’avui, queden sense il·luminar.

-Seguint amb la eficiència energètica, tenim demanada una subvenció per a canviar les finestres del col·legi 
Comtes de Torregrossa.

-I l’últim, però no menys important, està el treball per potenciar les energies renovables, amb les inversions 
amb plaques solars. Després d’haver-n’hi instal·lat al Casino, al col·legi comptes de Torregrossa i al col·legi 
Parc del Saladar, aquest any en ficarem a la biblioteca i escola bressol. (20.000€) 

Es dona la paradoxa que és a l’estiu quan les plaques produeixen més energia, i just quan en aquests mesos 
no hi ha col·legi. Per tant, seria una energia desaprofitada. I per a poder-la aprofitar, estem treballant per a 
que tota aquesta energia produïda en els dos col·legis, la puguem aprofitar, ja sigui, per les piscines, al centre 
major o qualsevol altre edifici municipal.

En definitiva, són inversions financerament sostenibles, i que mostren, un cop més, i com s’ha dit abans, el 
control de la despesa pública, i la cerca de l’eficiència i l’eficàcia en la gestió municipal.

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan 
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constar les intervencions de l’extracte següent:

1.- El regidor portaveu del grup municipal de la CUP Sr. Genís Sisó considera que elaborar un pressupost no 
és fàcil i amb la situació econòmica que tenim encara menys. Manifesta estar d’acord amb les línies generals 
exposades i de manteniment dels serveis. En quant agricultura apuntarà en les mocions que posteriorment 
parlarem la seva posició en defensa de la pagesia; en afers socials troba correcta la robustesa de la proposta 
i no anar a salto de mata; en quant a urbanisme tenim algun dubte respecte al que es fa a la Pl. del Fortí  
dedicat a aparcament en lloc de parc; conforme també amb la programació de  cultura i els projectes de 
dinamització d’educació. En general comparteixen el programa i per tant votaran a favor.

L’Alcalde Sr. Gerard Companys respon que de moment, mentre es fan actuacions prèvies, els solars adquirits 
al costat de la plaça del Fortí es destinaran a aparcament, agraint el recolzament al pressupost.

3.-  El  regidor  portaveu  del  grup  municipal  del  PSC-SA,,  Sr.  Manel   Ezquerra  ,  manifesta  que  “·Els 
pressupostos marquen les prioritats d’un govern. Mireu si és important l’aprovació d’uns pressupostos que a 
mode d’exemple; la maquina nova de neteja viària que ha arribat aquesta setmana és gràcies a que al 2023 
es van aprovar els pressupostos. o per poder optar a la subvenció de transit per l’arranjament dels carrers del 
voltant de la plataforma 150.

Un tema que hem vist durant aquesta setmana que hem tingut els pressupostos a les mans. estem en una 
situació delicada així ho corroboren tots els informes. per exemple:
-baixem les partides en hores extres cosa que afecta a la neteja, policia i brigada per exemple.
-l’any 2023, si descomptem la compra de la màquina, teníem pressupostat 197.900 € en neteja viària i ara 
pressupostem 145.080€. ho sigui reduïm amb neteja.

També s’ha de destacar: estem gastant més que el que ingressem i això es veu clarament amb el que us diré 
ara… durant el juny i setembre del 2023 (ara fa sis mesos) vau contractar prestecs per valor de 812.541€. 
doncs  en  aquest  pressupost  tornem  a  pressupostar  la  contractació  en  nous  préstecs  per  un  valor  de 
823.392€.

en canvi, tot i la situació econòmica, augmenteu la partida de festes majors de 240.010€ a 343.510€ això són 
103.500€ un 30,13% més i la de altres activitats festives de 95.110€ a 105.540€. són 10.430€ més o sigui un 
9,89€. tot el conjunt de festes suma pràcticament 450.000€.

Aquest any entre interessos i amortització pagarem 697.461€ i resulta que contractem nous préstecs per 
valor de més de 823.000€. quan en una família, en una casa, en una empresa o en aquest cas en una  
administració gastes més del que ingresses, estàs en bancarrota.

El manual dels partits que estan a l’oposició diu que s’ha de votar en contra. però nosaltres, amb un exercici 
de responsabilitat i desmarcant-nos dels manuals polítics, vam permetre aprovar aquells pressupostos del 
2023. cal  recordar  que els pressupostos vigents  són els prorrogats del  2023…. i  cal  recordar-ho perquè 
nosaltres vam col·laborar per tal de que actualment tinguem pressupostos…” mentrestant”… un dels socis de 
govern actual hi va votar en contra. nosaltres creiem que com a mínim se’ns hauria d’estar agraïts i aquest 
govern ha fet tot el contrari se’ns ha menystingut no deixant-nos participar en la confecció dels actuals ni en 
cap decisió pressupostària. amb tot i veient que aquest any no serà vinculant el nostre vot seguim amb una 
abstenció  perquè  ni  per  “asomo”  ningú  s’atreveixi  a  dir  que  bloquegem  res.  ara  bé…  les  coses  s’han 
d’explicar i la gent ha de saber com estem i no fer volar coloms.

La regidora delegada Sra. Ester Ibars respon que les partides de neteja reduïdes són les del lloguer de la 
màquina i les relacionades amb els serveis externs que ara no caldran amb la nova màquina. Les hores 
extres reduïdes es compensen amb una persona més de la brigada neteja viaria i dos més a la brigada de 
serveis, també es pretén cobrir totes les vacants de la policia local incloses les produïdes per causa de 
baixes. Es cert que gastem més del que ingressem i que per atendre les inversions precisem anar al crèdit i 
les subvencions externes i  fem en la mesura que podem, però es que volen que es facin coses sense 
incrementar els impostos.

El Sr. Manel Ezquerra replica que no podem fer volar coloms, espera que els ingressos de les plantes solars, 
ICIO, IBI i IAE es destinin a inversions, arranjar els carrers, les inversions en l’aigua potable.

Posada a votació la proposta, amb l'assistència de 13 regidors que integren el seu nombre legal, el Ple 
l'aprova pels 8 vots a favor dels regidors dels grups municipals de JxAlc, ERC i la CUP, i 5l abstencions dels 
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regidors del grup municipal del PSC-SA.

3.-  Expedient  586/2024.  APROVACIÓ  DEL  CONVENI  DE  COL·LABORACIÓ  AMB  EL  CONSELL 
COMARCAL DEL SEGRIÀ PER AL DESENVOLUPAMENT DEL SERVEI DE PRIMERA ACOLLIDA DE LES 
PERSONES IMMIGRADES I DE LES RETORNADES A CATALUNYA: CURSOS D’ALFABETITZACIÓ, ANY 
2024 (EXP. NÚM. 3714/2023).

Atès  el  dictamen favorable  de  la  Comissió  informativa  de  Governació  i  la  de  serveis  personals  del  dia 
18/03/2024 que consta a l’expedient. 

L’Alcalde-President en virtut dels següents

ANTECEDENTS:

Atès l’acord del Ple del Consell Comarcal del Segrià del dia 22/12/2023. Vist l’objecte d’establir els termes de 
col·laboració entre el Consell Comarcal del Segrià, i els ajuntaments de: Almacelles, Alcarràs, Aitona, Artesa 
de  Lleida,  Alguaire,  Almenar,  Maials,  Torres  de  Segre,  Torrefarrera  i  Vilanova  de  Segrià  per  al 
desenvolupament  del  servei  de  primera  acollida  mitjançant  les  accions  formatives,  afavorint  l’accés  als 
Mòduls A "competència lingüística de 90 hores", Mòdul B "coneixements laborals de 15 hores" i Mòdul C 
"coneixements culturals de 15 hores", amb un total de 120 hores lectives i una assignació de 3.000 €, 

D’acord amb l’interès de l’Ajuntament i el Consell en el contingut de les accions formatives d’Alfabetització 
plantejat  per  aquelles  persones  que,  per  diferents  motius  no  disposen  de  les  eines  de  lectoescriptures 
mínimes necessàries.

Es proposa l’adopció del següent

ACORD:

Primer.- Aprovar el document genèric de conveni a signar entre el Consell Comarcal del Segrià i els següent 
ajuntaments de la comarca: Almacelles, Alcarràs, Aitona, Artesa de Lleida, Alguaire, Almenar, Maials, Torres 
de Segre, Torrefarrera i Vilanova de Segrià per al desenvolupament del servei de primera acollida de les 
persones immigrades i de les retornades a Catalunya: cursos d’alfabetització, any 2024,  el text íntegre del 
qual es reprodueix a continuació:

“REUNITS

/...
.../

Ambdós es reconeixen mútuament, en la representació que actuen, capacitat legal suficient per aquest conveni, i 

EXPOSEN:

Que la Llei 10/2010, del 7 de maig, d’acollida de les persones immigrades i de les retornades a Catalunya crea i  
regula el servei de primera acollida, el qual consta d’accions formatives i informatives. Obligació de garantir  la  
disponibilitat del servei de primera acollida, i també de prestar-lo, correspon als ens locals en llur territori i a la 
Generalitat en els termes que estableix aquest llei.

Que  el  Decret  150/2014,  de  18  de  novembre,  dels  serveis  d’acollida  de  les  persones  immigrades  i  de  les 
retornades a Catalunya, en el capítol II regula el servei de primera acollida, la seva importància, la determinació del  
contingut o parts del seu procés i de la seva durada. Es destaca el seu objecte d’assolir la competència lingüística 
(Mòdul A), els coneixements laborals (mòdul B) i, finalment, els coneixements de la cultura catalana (mòdul C). 
L’article 18 del Decret 150/2014, de 18 de novembre, assigna a la Generalitat i als municipis la seva prestació 
directa o amb fórmules de col·laboració pròpies del règim local en els termes de l’article 21 de la Llei 10/2010, del 7  
de maig.  En aquest  sentit,  l’esmentat  article estableix  que els ens supramunicipals poden prestar  el  servei  de 
primera acollida o establir programes d’assistència i cooperació als municipis amb una població inferior a vint mil 
habitants. 
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És per això que les parts subscriuen aquest conveni que es regirà per les següents:

CLÀUSULES

Primera.– OBJECTE.

L’objecte  d’aquest  conveni  és  establir  els  termes  de  la  col·laboració  entre  el  Consell  comarcal  del  Segrià,  i  
l’Ajuntament d’Alcarràs per al desenvolupament del servei de primera acollida mitjançant les accions formatives,  
afavorint l’accés als Mòduls A "competència lingüística de 90h", Mòdul B "coneixements laborals de 15h" i Mòdul C 
"coneixements culturals de15h", tots 3 faran un total de 120h lectives, té una assignació de 3000€, 

Segona.– DESCRIPCIÓ DE L’ACTIVITAT
A.  El  contingut  de  les  accions  formatives  dels  Mòduls,  es  plantegen  per  aquelles  persones  nouvingudes 
interessades en assolir les eines de lectoescriptures i competències lingüístiques mínimes necessàries, conèixer el  
món laboral i la cultura catalana. Tot això tenint en compte els diferents perfils i/o necessitats dels alumnes. 
B. El perfil professional del personal docent que pot impartir la formació, ha de complir els criteris establerts per la 
Secretaria d'Igualtat, Migracions i Ciutadania (SIMC) : 
a).  Graduada o graduat en magisteri, en pedagogia, en filologia catalana o en traducció i interpretació (amb una  
certificació acadèmica d'haver cursat 20 crèdits de llengua catalana).
b). Altres graus/titulacions universitàries, caldrà acreditar tenir el nivell superior C2 de català del març europeu de  
referència per a les llengües, d’acord a llistat actualitzat que publica la Direcció General de Política Lingüística. 
Acreditar experiència en formació d’adults. Pel mòdul A, haver impartit un mínim de 180 hores en cursos de la 
llengua catalana.
La implementació d’aquest 3 mòduls estarà subjecta al nombre de les persones preinscrites,
e 10 a 15 com a mínim, depenent del percentatge de la població nouvinguda del municipi sol·licitant.

Tercera.– OBLIGACIONS DEL CONSELL COMARCAL
A. Facilitar tota la informació necessària tant a l’Ajuntament com als docents que han de dur a terme la formació per 
garantir el correcte desenvolupament de les accions formatives.
B- Respecte al material pedagògics per realitzar la formació dels Mòduls : 
- Mòdul A, facilitar una maleta amb recursos pedagògics per a les persones formadores del programa "Lletres per  
tothom".
- Mòdul B i Mòdul C, facilitar el material elaborat per les tècniques de l’àrea de Ciutadania i Immigració del Consell  
Comarcal del Segrià.
C- Respecte a la gestió administrativa: Facilitar els models dels documents que siguin necessaris aportar per al 
correcte funcionament, gestió i justificació dels mòduls formatius. 
Una vegada signat aquest conveni, el Consell Comarcal del Segrià procedirà al pagament del 100% de la bestreta  
de 3000€.

Quarta.– OBLIGACIONS DE L’AJUNTAMENT
L’Ajuntament d’Alcarràs es compromet a:
A- Presentar mensualment (telemàticament) al Consell comarcal una relació de les altes padronals dels nouvinguts, 
així com les peticions d’accés al Servei de primera acollida, per facilitar la realització de les funcions assignades al 
personal responsable d’aquest Servei Comarcal.
B- Atendre les peticions dels cursos de Mòdul A, Mòdul B i del Mòdul C per gestionar aquesta demanda i informar 
al Consell Comarcal. 
C- Aportar  els recursos humans (professorat)  per  la realització dels mòduls,  segons els criteris establerts  a la 
clàusula segona. 
La realització d’aquests mòduls contempla acceptar les següents condicions respecte als aspectes següents: 
1-  Facilitar  un espai  adequat  per  la  realització  dels  mòduls,  disposar  de  mitjans  tècnics  (pissarra,  pantalla  de 
projecció, projector, pc, connexió a internet, etc).
2- Facilitar la preinscripció a les persones interessades (Annex 4), facilitar el material el primer dia de la formació un 
carpeta de cartró amb goma elàstica,  llapis,  bolígraf,  llibreta de doble  línia o quadriculada,  maquineta i  goma 
d’esborrar, i al professorat les fitxes o fulls (fotocòpies) del material complementari que demanin per l’adequada 
realització de la formació. L’Ajuntament es compromet a realitzar un correcte ús dels recursos pedagògics facilitats 
per part del Consell Comarcal del Segrià i signarà un document de cessió de l’ús i de garantia de retorn. 
3-  Facilitar  la difusió de l’activitat  pels mitjans disponibles (pregons,  cartells,  radio local,  butlletins  locals,  etc.). 
Informar als destinatàries del Servei de primera acollida, de que els mòduls són gratuïts,  finançats per part del  
Departament d’igualtat i feminismes de la Generalitat de Catalunya, mitjançant un cartell visible pel públic de mida 
A3.
4- Gestió administrativa
a)- L’Ajuntament ha de facilitar al/la docent, el primer dia de la formació, les preinscripcions dels alumnes ja inscrits, 
i la documentació relativa a les noves incorporacions (annex 4) (fora del termini, sempre que sigui possible per  
completar el nombre màxim d’inscrits). 
b)- L’ajuntament ha de garantir que la/el docent col·labori en emplenar els formularis i documents necessaris. La/el 
docent la/el responsable directe d’emplenar i facilitar al Consell Comarcal les dades que s’integren en l’arxiu en 
format Excel (LletresxTothom) que es facilitarà a l’Ajuntament i als docents. 
c)- Col·laborar i facilitar tota la informació i documentació que li sigui requerida durant l’exercici de les funcions de 
control i verificació.
L’Ajuntament té l’obligació de justificar la subvenció, abans del 15 de desembre, tal com preveu aquest conveni.

Cinquena– APORTACIÓ ECONÒMICA I JUSTIFICACIÓ 
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El cost de l’activitat formativa que forma part de l’objecte d’aquest conveni es fixa en un màxim de 3000€ per la 
realització dels tres mòduls,  sens perjudici de la regularització automàtica que preveu la  clàusula onzena. El 
Consell  comarcal  transferirà  aquest  import  a  l’Ajuntament,  d’acord  amb  la  clàusula  3.C,  perquè  organitzi  i 
desenvolupi els mòduls objecte del conveni. Aquesta quantitat  anirà a càrrec de la partida pressupostària ...del  
pressupost vigent del Consell comarcal. La justificació de la despesa derivada d’aquest conveni es farà de manera 
única mitjançant certificació emesa per la intervenció de fons/secretaria-intervenció de l’Ajuntament acreditativa de 
la despesa executada al venciment de l’anualitat, d’acord amb el model que facilitarà el Consell Comarcal (Annex 
3). Aquesta justificació inclou la presentació de la documentació següent:

-Informe que totalitzi la informació dels mòduls realitzats.

-Una memòria d'actuació justificativa, ha d'incloure l'avaluació de l’acció (annex 4).

-Una certificació justificativa del cost de les activitats realitzades, que ha d’incloure una relació classificada de 
despeses de l'activitat, amb identificació del creditor (nom i cognom/s, DNI/NIE/CIF), import i data d'emissió i una 
declaració d’inexistència d'altres ingressos o ajuts que hagin finançat l'activitat objecte d’aquest conveni. 

-No s’exigirà  la  presentació  dels  justificants  de  les  despeses  ni  dels  pagaments,  si  bé  podrà  demanar-ho  la 
Intervenció  comarcal  en  exercici  del  control  financer  que  té  encomanat.  La  data  màxima  per  presentar  la 
justificació al Consell Comarcal del Segrià serà el 15 de desembre del 2024. 

Sisena.– COMISSIÓ DE SEGUIMENT, INTERPRETACIÓ I RESOLUCIÓ DE CONFLICTES
L’establiment de les directrius tècniques dels Mòduls A, B i C, i la valoració del desenvolupament general d’aquest 
conveni es realitzarà mitjançant l’equip responsable del Servei de primera acollida amb el suport de la Direcció de 
Serveis socials i una persona referents del municipi. 
L’equip tècnic del Servei de primera acollida es reunirà sempre que es plantegin dificultats d’interpretació i 
compliment del conveni. En aquest sentit, qualsevol qüestió litigiosa derivada de la interpretació, desenvolupament, 
modificació, resolució i efectes que poguessin derivar-se de l’aplicació d’aquest conveni haurà de tractar de 
solucionar-se en el si d’aquests responsables del Consell Comarcal i de l’ajuntament, segons el previst en aquesta 
clàusula sisena i, en darrera instància, es substantivaran davant la jurisdicció contenciosa administrativa.

Setena.- VIGÈNCIA 
La vigència d’aquest conveni s’inicia amb la seva signatura i finalitza el 31 de desembre de 2024.

Vuitena.– RÈGIM DE MODIFICACIÓ
Aquest conveni es podrà modificar quan, per causes sobrevingudes d’interès general, així sigui necessari, d’ofici 
pel Consell Comarcal o a petició de l’Ajuntament, sempre d’acord amb la Llei 10/2010, del 7 de maig, d’acollida de 
les persones immigrades i de les retornades a Catalunya i el Decret 150/2014, de 18 de novembre, regulador dels 
serveis d’acollida.

Novena.– RESOLUCIÓ ANTICIPADA 
Seran causes de resolució anticipada d’aquest conveni les següents:

El mutu acord de les parts que el subscriuen, manifestat per escrit.

La renúncia d’una de les parts, amb una antelació de 2 mesos.

La impossibilitat legal o material de continuar amb l’objecte del conveni.

L’incompliment de qualsevol de les seves clàusules.

La inobservança de la legislació vigent.

Les generals establertes a la llei.

La resolució anticipada donarà lloc,  si  escau,  a la devolució de les quantitats  indegudament  percebudes o no  
aplicades. En tot cas, l’incompliment de les clàusules d’aquest conveni donarà lloc a la indemnització dels danys  
que se’n poguessin derivar, respecte la part que no li sigui imputable.

Desena.– CONSTÀNCIA DE LA COL·LABORACIÓ
L’Ajuntament d’Alcarràs farà constar la col·laboració del Consell Comarcal del Segrià i el Departament d’igualtat i  
feminismes i la Direcció General de Migracions, Refugi i Antiracisme en tota la documentació que es distribueixi 
relacionada amb l’activitat.

Onzena.– REGULARITZACIÓ AUTOMÀTICA 
El cost de l’activitat objecte del conveni fixat a la clàusula cinquena podrà ser modificat a la baixa, en funció de la 
despesa efectivament realitzada, o de la que es prevegi  que es pot realitzar  en funció de les hores de servei 
prestades pels professionals d’acollida i dels cursos desenvolupats durant el període de vigència d’aquest conveni. 
A aquests efectes, durant el darrer trimestre de l’any, l’equip responsable del Seguiment revisarà l’estat d’execució 
del conveni i, concretament, el nombre de mòduls efectuats, els que s’estiguin desenvolupant en aquell moment i la 
previsió de peticions de mòduls fins a final d’any (quan s’hagin atorgat més d’un) a fi i efecte de minorar, si s’escau,  
l’import final.
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Dotzena.– PROTECCIÓ DE DADES 
Ambdues  parts  fan  constar  que  compliran  la  normativa  de  protecció  de  dades  de  caràcter  personal,  i 
implementaran les mesures de seguretat previstes per la Llei orgànica 3/2018, de 5 de desembre, de protecció de 
dades personals i garantia dels drets digitals i el Reglament (UE) 2016/679 del Parlament Europeu i del Consell, de 
27 d’abril de 2016, relatiu a la protecció de les persones físiques pel  que fa al tractament de les seves dades 
personals i a la lliure circulació d’aquestes dades.
I, en prova de conformitat i acceptació, ambdues parts signen aquest conveni per duplicat i a un sol efecte, en el 
lloc i la data esmentats en l'encapçalament..”

Segon.-  Notificar el present acord al Consell  Comarcal del Segrià,  delegant en l’Alcalde la representació 
municipal per a formalitzar el present conveni.

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan 
constar  les  intervencions  de  l’extracte  següent:  Tots  els  portaveus  dels  grups  municipals  es  manifesten 
conformes amb la proposta.

No havent deliberació i posada a votació la proposta, amb l'assistència dels 13 regidors que integren el seu 
nombre legal, el Ple l'aprova per unanimitat.

4.- Expedient 866/2024. CANVI DE NOMENCLATURA DEL CARRER CARLA SIMÓN, PLAÇA DEL POU 
DE GEL I ÀMBIT DEL CARRER JAUME SALA

Atès  el  dictamen favorable  de  la  Comissió  informativa  de  Governació  i  la  de  serveis  personals  del  dia 
18/03/2024 que consta a l’expedient. 

L’Alcalde-President en virtut dels següents

ANTECEDENTS:

Primer.- En virtut  de l’acord adoptat  pel  Ple en sessió del  dia 24/02/2024, es va aprovar una moció en 
reconeixement a la directora Sra. Carla Simón, per la motivació següent:

“El passat 16 de febrer de 2022 la pel·lícula “Alcarràs” de la directora Carla Simón va guanyar l’Os d’Or en la 72ª 
edició del Festival Internacional de Cinema de Berlin (la Berlinale).  Aquest ha esdevingut un fet  insòlit  en la 
historia del cinema català ja que és el primer cop en la seva historia que guanya una pel·lícula rodada en català. 

A més d’això, aquesta està ambientada en el nostre poble, Alcarràs, i la seva la trama consisteix en un drama 
rural familiar sobre la desaparició de les activitats agrícoles, que gira al voltant de la intenció d'instal·lar plaques 
solars en una parcel·la agrícola dedicada fins ara al cultiu de fruiters, empenyent els membres de la família Solé 
a retrobar-se.
  
Una altre  tret  remarcable,  és  el  seu repartiment,  format  per  intèrprets  no  professionals  del  territori  lleidatà, 
concretament de les comarques de Ponent. Segons la directora, Carla Simón, aquesta decisió es va dur a terme  
per trobar persones que treballessin la terra i parlessin català nord-occidental.
  
Finalment, el rodatge va començar l'1 de juny de 2021 al terme d'Alcarràs, amb el rodatge restringit a  l'estiu a 
causa de l'estacionalitat de l'escenari de la pel·lícula relacionat amb l'època de collita del  préssec. Part de la 
pel·lícula també va rodar-se en d’altres indrets del territori de Ponent i el Baix Segre.
 
Cal destacar que el jurat la va distingir per les "extraordinàries interpretacions, des d'actors infantils fins a actors 
de 80 anys", i per la capacitat de "mostrar la tendresa i la comèdia de la família i el retrat de la dependència de la  
terra", en paraules del seu president.
  
Així doncs, pels motius antecedents exposat en els que destaquem els que cal destacar la gran fita aconseguida 
per la directora Carla Simón pel ressò internacional del poble d’Alcarràs, de la llengua catalana i de la greu crisi  
del món rural i el sector agrari tant en el nostre poble així com en tot el territori de les comarques de Lleida i arreu 
del Catalunya. “

Es va adoptar entre altres el següent:

Primer. Que l’Ajuntament dediqui un reconeixement especial a la directora Carla Simón. 

Segon. Que l’Ajuntament posi el nom de Carla Simón en un dels espais municipals ja sigui un carrer, plaça, sala, 
etc. 
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Conseqüentment, vista la proposta que consta a l’informe tècnic del 08/03/2024, es proposa modificar el nom 
del  Cr.  Passeig  de  l’Espígol,  com  a  Passeig  de  Carla  Simon, que forma  part  de  la  recent  finalitzada 
urbanització de la Plataforma 150.

Segon.- Donada la importància de les trobades arqueològiques del Pou de Gel, que han donat lloc a uns 
informes tècnics que han posat de manifest la seva importància arquitectònica, provocant que l’ajuntament 
hagi tingut que fer una obra important de restauració i integració en l’entorn. Vist l’informe tècnic del dia del 
08/03/2024, es proposa anomenar el Cr. l’Espígol pel nom de Carrer del Pou de Gel. 

Tercer.-  Donat  que  cal  modificar  l’àmbit  del  Carrer  Jaume Sala,  per  tal  d’ajustar  la  numeració  i  evitar 
confusions d’on acaba el Carrer Jaume Sala i on comença el Carrer Passeig de Ronda. Per tant, vist l’informe 
tècnic del dia del 08/03/2024, es proposa que el tram entre el C/Sitjà i C/Els Timons passi a ser la continuació 
del C/Jaume Sala.

Quart.- Vist l’informe de secretaria sobre el procediment a seguir i la normativa d’aplicació i els de Serveis 
tècnics de justificació de la proposta que consten a l’expedient. 
 

Atès el dictamen favorable de la Comissió Informativa de Governació del dia  18 de març de 2024, i  de 
conformitat amb el que es disposa l'article 22.2.q) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases de 
Règim Local.

Es proposa per l’Alcaldia l’adopció del següent,

 

ACORD

 

PRIMER. Aprovar inicialment la proposta de canvi de nom de les vies públiques descrites en els antecedents 
anteriors, del tal forma que:

1.- Es modifica el nom del Cr. Passeig de l’Espígol, que passarà a denominar-se “Passeig de Carla Simon”, 
formant part de la recent finalitzada urbanització de la Plataforma 150.

2.- Es modifica el nom del Cr. de l’Espígol, que passarà a denominar-se “Cr. del Pou de Gel“.

3.- Es modifica el tram entre el Cr.  Sitja i Cr.  Els Timons, que passarà a ser la continuació del  “Cr.  Jaume 
Sala”.
 

SEGON. Notificar el canvi de denominació als interessats perquè en el termini de quinze dies, presentin les 
al·legacions i els suggeriments que considerin necessàries.

 

TERCER. Obrir un període d'informació pública per termini de 30 dies, mitjançant anunci publicat en el Butlletí 
Oficial de la Província,  a la seu electrònica d'aquest Ajuntament [http://alcarras.eadministracio.cat]  i  en el 
Tauler d'anuncis.

 

QUART. Elevar aquest Acord a definitiu si no es presenten al·legacions en el tràmit d'audiència i informació 
públiques, i  en tal  cas, notificar a les Administracions Públiques interessades i a les Entitats, empreses i 
Organismes que prestin  en el  Municipi  serveis destinats a la col·lectivitat  [INE, servei  postal,  companyia 
elèctrica, etc.].  

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan 
constar  les  intervencions  de  l’extracte  següent:  Tots  els  portaveus  dels  grups  municipals  es  manifesten 
conformes amb la proposta.

No havent deliberació i posada a votació la proposta, amb l'assistència dels 13 regidors que integren el seu 
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nombre legal, el Ple l'aprova per unanimitat.

El  regidor  portaveu  del  grup  municipal  del  PSC-SA  Sr.  Manel  Ezquerra,  pregunta  si  s’ha  tingut  en 
consideració la proposta de donar el nom d’algun carrer al difunt Sr. Josep Mª Rosiñol, que va ser regiddor 
municipal, sots-president de la Diputació i de la Cambra de Comerç de Lleida. L’Alcalde respon que encara 
no l’han estudiat però que ho faran.

5.- Expedient 821/2024. MOCIÓ PER DONAR UNA SOLUCIÓ PER LA FINALITZACIÓ DE L'EXECUCIÓ 
D'EDIFICIS QUE TENEN EXHAURIT EL TERMINI D'EXECUCIÓ INCLOSES PRÒRROGUES.

Atès el dictamen favorable de la comissió informativa de Governació celebrada el dia 18 de març de 2024, 
que consta a l’expedient.

L’Alcalde-President, en virtut dels següents:

ANTECEDENTS: 

Es presenta moció per la seva consideració pel Ple, següent:

Moció per donar una solució per la finalització de l'execució d'edificis que tenen exhaurit el termini  
d'execució incloses pròrrogues

EXPOSICIÓ

En el nucli urbà del municipi d’Alcarràs existeixen en l’actualitat 7 edificacions destinades a ús residencial 
plurifamiliar en curs d’execució força avançat, però que es troben aturades d’ençà de fa anys, a causa de la 
conjuntura de crisi econòmica que va afectar el sector de la construcció a partir de l’any 2008. 

Es tracta d’edificacions no finalitzades amb llicències d’obres atorgades a l’any 2006 de conformitat amb la 
normativa tècnica en matèria d'edificació i d'habitatge anterior a l’actual normativa tècnics d’aplicació, i que en 
l’actualitat aquestes llicències estan totes elles caducades, si bé la caducitat no s’ha declarat expressament, 
al no haver-se acollit als mecanismes de pròrroga i rehabilitació regulats en la disposició transitòria primera 
de la Llei 3/2012, del 22 de febrer, de modificació del text refós de la Llei d'urbanisme, aprovat pel Decret  
legislatiu 1/2010, del 3 d'agost, l’últim dels quals va permetre la pròrroga o rehabilitació fins al dia 31 de 
desembre de 2022 (versió resultant del Decret Llei 17/2019, de 23 de desembre, de mesures urgents per  
millorar l'accés a l'habitatge). 

S’acompanya plànol informatiu amb la ubicació de les edificacions no finalitzades, i la seva identificació.  

S’ha constatat que durant la vigència de la indicada disposició transitòria primera de la Llei 3/2012, del 22 de 
febrer,  la  major  part  d’aquestes  edificacions  es  corresponia  amb  promocions  que si  bé  seguien  essent 
titularitat formal dels promotors titulars de les llicències atorgades, la propietat es troba pendent del resultat 
de l’execució de les hipoteques que els gravaven en garantia dels préstecs o crèdits hipotecaris d’entitats 
bancàries,  per  la  qual  cosa  cap  d’aquestes  promocions  es  va  acollir  al  règim  transitori  de  pròrroga  i 
rehabilitació  de llicències d’obres caducades. 

No obstant, en l’actualitat es constata que la propietat d’aquestes edificacions s’han adjudicat a les entitats 
bancàries creditores i/o a les entitats immobiliàries vinculades a aquestes i  que tenen per objecte social 
l’adquisició d’aquest tipus d’actius, com podria ser l’empresa SAREB amb capital majoritari públic, i és en 
aquest moment que es pretén la seva comercialització a inversos privats amb voluntat de reprendre les obres 
aturades i concloure la promoció, topant-se amb les restriccions o directament la impossibilitat de reprendre 
aquestes obres amb les llicències caducades i la impossibilitat de subjectar-se a la normativa tècnica en 
matèria d'edificació i d'habitatge vigent en el moment del seu atorgament. 

El conjunt d’aquestes edificacions no finalitzades contempla un total de 150 habitatges projectats, que la seva 
finalització  permetria  destinar  al  mercat  de  l’habitatge  nou  al  municipi  d’Alcarràs,  actualment  amb  una 
demanda creixent i una escassa oferta per les dificultats del sector. 

A aquestes  edificacions  els  continuaria  essent  d’aplicació  les  circumstàncies  que en  el  seu  moment  va 
apreciar l’apartat 1 de la disposició transitòria primera de la Llei 3/2012, del 22 de febrer, per aplicar-los-hi el 
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règim extraordinari de la pròrroga o rehabilitació de les llicències atorgades d'acord amb la normativa tècnica 
anterior en matèria d'edificació i d'habitatge, i que son les anteriors: 

a) Les  edificacions  autoritzades  no  van  poder  finalitzar-les  en  els  terminis  fixats  per  causa  de  la 
conjuntura de crisi econòmica en el sector de la construcció.

b) Disposen d’estructura complerta de l’edifici, i l'adaptació de les obres executades a les exigències 
derivades  de  la  normativa  tècnica  en  matèria  d'edificació  i  d'habitatge  vigents  resulta  inviable 
econòmicament. 

c) Les edificacions autoritzades són conformes a la legislació i el planejament urbanístics vigents en 
l’actualitat  en tots els aspectes no relacionats amb les exigències especificades en la normativa 
tècnica en matèria d'edificació i d'habitatge vigents. 

La situació descrita implica un greu problema de gestió per part de l’Ajuntament d’Alcarràs, que es troba 
impossibilitat de poder donar una resposta raonable, atès que aquestes edificacions els resulta d’aplicació 
allò previst en l’apartat 2 de la disposició transitòria primera de la Llei 3/2012, del 22 de febrer, que regula  
l’obligació  de  les  persones  propietàries  d’enderrocar  l’edifici  inacabat,  en  el  termini  d’un  any  des  de  la 
finalització del termini extraordinari de pròrroga o rehabilitació de llicències, amb el corresponent advertiment 
que,  si  no  ho  fan,  es  pot  executar  forçosament  per  l’Ajuntament  pels  mitjans  regulats  a  la  legislació 
urbanística amb relació a les ordres de restauració de la realitat física alterada i l'ordre urbanístic vulnerat. 

Per tot l’exposat es proposa l’adopció del següent

ACORD:

Sol.licitar  al  DEPARTAMENT  DE  TERRITORI,  DIRECCIÓ  GENERAL  D’ORDEACIÓ  DEL  TERRITORI, 
URBANISME I ARQUITECTURA: 

a) Prengui en consideració de l’existència en els nuclis urbans de les poblacions, entre les quals el 
municipi d’Alcarràs, d’edificacions en curs d’execució força avançat que es troben aturades d’ençà 
de fa mesos, les llicències d’obres de les quals es van atorgar d’acord amb la normativa tècnica 
anterior en matèria d’edificació i habitatge i es troben caducades, sense possibilitat de reprendre la 
continuació de les obres d’acord amb el projecte inicialment autoritzat per causa de la caducitat de 
les llicències i per trobar-se exhaurit el mecanisme de pròrroga o rehabilitació extraordinària de la 
disposició transitòria primera de la Llei 3/2012, del 22 de febrer. 

b) Que es promogui l’elaboració i aprovació de disposició normativa amb rang de llei que permeti, amb 
caràcter excepcional, la rehabilitació de les llicències atorgades d'acord amb la normativa tècnica 
anterior en matèria d'edificació i d'habitatge, amb la finalitat de permetre a les persones titulars de 
les  edificacions  la  finalització  de  les  obres  d’edificació  i  millorar  l’oferta  d’habitatge  de  nova 
construcció en el municipis afectats per aquesta problemàtica, entre els quals Alcarràs. 

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan 
constar  les  intervencions  de  l’extracte  següent:  Tots  els  portaveus  dels  grups  municipals  es  manifesten 
conformes amb la proposta.

No havent deliberació i posada a votació la proposta, amb l'assistència dels 13 regidors que integren el seu 
nombre legal, el Ple l'aprova per unanimitat.

6.- Expedient 442/2024.   MOCIONS DE SUPORT A LA PAGESIA CATALANA   

Atès el dictamen favorable de la comissió informativa de Governació celebrada el dia 18 de març de 2024, 
que consta a l’esborrany de l’acta, següent. 

L’Alcalde-President d’acord amb els següents 

ANTECEDENTS: 

Els grups municipals de JxACL, PSC-SA i ERC han presentat mocions en defensa de la pagesia per la seva 
consideració pel Ple, de conformitat amb allò que preveu l'article 91,4 i 97,3 del Reglament d’organització, 
funcionament i règim jurídic de les entitats locals aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, 
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l’Alcalde proposa al Ple el coneixement i resolucions de les mocions. 

1ª. Moció presentada pel grup del PSC-SA.

MOCIÓ PER ELEVAR A TOTES LES ADMINISTRACIONS EL CRIT D’AUXILI DE LA PAGESIA I RAMADERIA

En els últims dies el sector primari ha sortit a manifestar-se per fer-se sentir davant la situació en la que es troba immers.

Molts són els factors que han portat el sector a dir prou, i que van des dels preus dels productes, a la creixent burocràcia 
que  afecta  la  seva  activitat,  o  a  les  normatives  aprovades  en  l’àmbit  europeu  que  els  obliga  a  unes  pràctiques  
agronòmiques que fan que els preus de producció no siguin competitius respecte de productes provinents de tercers països 
que no s’han d’acollir a aquestes pràctiques.

Els pagesos i ramaders, el món rural en general, se sent menystingut i en moltes ocasions culpabilitzat de problemes que  
afecten la nostra societat, per exemple el canvi climàtic. Aquest menysteniment i culpabilització ve del desconeixement de 
la realitat del sector primari.

Cal, doncs, fer l’esforç per conèixer i per fer conèixer la importància del sector agrari i agroalimentari a Alcarràs.  El sector 
primari és el primer sector de l’economia catalana. La feina d’agricultors i ramaders, i també de la indústria que transforma 
els productes agraris, ens dona seguretat alimentària, tranquil·litat de saber que no ens falten els aliments a les botigues, 
als mercats i a les grans superfícies. I que no han faltat ni tan sols en moments tan complicats com el que va suposar la 
pandèmia. El sector agrari tampoc va fallar en aquell moment.

Per tant, cal actuar per revertir la situació en la que es troba els sector primari, posant en valor la feina fonamental de 
produir aliments, i posant els mitjans per resoldre els problemes amb els que es troba el sector: excessiva burocratització, 
falta d’acompanyament per part de l’Administració, l’afectació de la sequera i el canvi climàtic als cultius, preus pels seus 
productes que no són justos, danys causants per la fauna cinegètica, dificultat per tenir relleu generacional...

Cal,  doncs, la  implicació  de  totes  les  administracions,  de  la  societat  sencera,  per  recolzar  el  sector  primari  que ens  
garanteix no tan sols la producció d’aliments, sinó també la vida als pobles, el manteniment d’un territori viu més enllà de 
les àrees metropolitanes, en definitiva garanteix un país territorialment equilibrat.

És per tot això, que el grup municipal de Sempre Alcarràs- PSC proposa l’adopció al Ple dels següents 

ACORDS:

PRIMER.- Mostrar la solidaritat de l’Ajuntament d’Alcarràs amb la pagesia, i especialment la del nostre poble. 

SEGON.- Demanar la implicació, col.laboració i coordinació de totes les administracions: catalana, espanyola i europea, 
que tenen competències en agricultura i ramaderia per tal de trobar les solucions als reptes que afronta el sector primari. 
Escoltant-lo, sense imposar mesures ni decisions.

TERCER.- Fer arribar aquests acords al Ministeri d’Agricultura Pesca i Alimentació del Govern d’Espanya, al departament 
d’Acció Climàtica, Alimentació i Agenda Rural del Govern de la Generalitat, a l’Oficina del Parlament Europeu a Catalunya i 
a totes les organitzacions agràries amb representació a Catalunya.

2ª. Moció presentada pel grup de JxALC.

MOCIÓ DE SUPORT A LA PAGESIA CATALANA 

La nostra pagesia ha dit prou. El 6 de febrer de 2024 pagesos de les quatre demarcacions del nostre país van sortir al 
carrer per protestar contra un cúmul de factors que els està ofegant. Si res no canvia, això obligarà a molts pagesos i 
pageses a abandonar la feina al camp perquè no poden sobreviure. 

La precària situació del camp català ve del molt lluny. Algunes causes de fons són els baixos preus de venda que sovint 
estan per sota del preu de cost-, els increments dels costos de producció i l’excés de burocràcia. 

Per posar-ne un exemple, els requeriments de les diferents administracions generen una triple bretxa digital. D’una banda,  
hi ha qui no es pot permetre comprar els mitjans informàtics necessaris; d’altra banda, hi ha qui no té la formació adequada 
per fer-los funcionar; i, finalment, hi ha qui no té cobertura digital per fer els tràmits. 

Aquesta situació encara s’ha agreujat més els darrers anys, amb la crisi climàtica i la sequera que estem patint, l’ineficient 
control de les plagues, i la nova política agrària comuna, que no controla com deuria les importacions. La fiscalització i les  
exigències als productes provinents de fora de la Unió Europea és molt més laxa, ja que no exigeix ni guarets, ni respecte a 
la biodiversitat. Això fa que els pagesos de casa nostra tinguin una competència deslleial. 

A més, en aquests dos darrers anys els pagesos han perdut gran part de les seves collites, precaritzant encara més la seva 
situació. Per exemple, l’any 2022 es va perdre la meitat de la collita de cereal i l’any passat es va perdre prop del 70%. Pel 
que fa a l’oliva, a l’any 2023 es va perdre entre el 60 i el 90% de la producció i pel que fa al raïm va ser la pitjor collita en  
dècades. 

No en va, en els darrers 10 anys, el nombre de pagesos s’ha reduït en un 20% i la població activa del sector té una mitjana  
d’edat molt elevada, on gairebé la meitat tenen més de 65 anys i només un 9% en tenen menys de 40. 
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Per tant, no tenim el relleu generacional garantit i és molt probable que en dues generacions quedin molt pocs pagesos per  
conrear i gestionar les nostres terres. És qüestió de seguretat alimentària, de control de la massa forestal i de tenir cura del  
paisatge. En definitiva, d’equilibri dels ecosistemes. 

Davant  d’aquesta situació,  les administracions públiques hem de ser facilitadores i  recolzar  tot  el  possible els nostres 
pagesos i pageses per ajudar-los a superar aquest context difícil que fa massa anys que dura, i que ara s’ha vist encara 
més agreujat. 

En cap cas hem de fer més difícil la feina del sector, omplint-los de tràmits, moltes vegades excessius i que es podrien 
resoldre amb declaracions responsables. Això fa que per produir un quilo de pomes, peres o cereal, l’agricultor hagi d’estar 
més hores a l’oficina responent requeriments inacabables que al camp treballant. 

La pagesia és la primera baula de la cadena de subministrament alimentari i cal protegir-la. Perquè sense ella no tindrem 
producte local i de qualitat, destruirem molts llocs de feina i tindrem descuidat el nostre territori. 

Perquè la pagesia és i ha de ser un sector essencial de qualsevol societat, també a Catalunya on hi ha una llarga tradició 
agrícola i ramadera a tot el territori. Segons el Cens Agrari facilitat per l’IDESCAT amb dades de l’INE, Catalunya compta  
amb gairebé 55.000 explotacions agrícoles i més de 1,7 milions d’hectàrees agràries que ens cal preservar. 

És per tot això que el grup municipal de Junts proposa els següents acords: 

ACORDS 

Primer.- Mostrar el ple suport a la pagesia de Catalunya. 

Segon.- Instar a la Generalitat de Catalunya, a l’Estat espanyol i a la Unió Europea a reduir la burocràcia envers la pagesia, 
per tal de reduir-los al mínim. 

Tercer.- Promoure preus justos i incentius fiscals. 

Quart.- Iniciar una campanya de comunicació per prestigiar la pagesia i fomentar el consum de productes de proximitat. 

Cinquè.-  Traslladar  aquests  acords al  Departament  d'Acció Climàtica, Alimentació i  Agenda Rural de la Generalitat  de 
Catalunya, al Ministerio de Agricultura, Pesca y Alimentación del Govern de l’Estat espanyol; a la Plataforma 6F, Unió de 
Pagesos,  Associació  de  Joves Agricultors  i  Ramaders de Catalunya i  Asociación  Agraria Jóvenes  Agricultores;  i  a  la 
Comissió d'Agricultura, Ramaderia, Pesca, Alimentació i Món Rural del Parlament de Catalunya.

3ª. Moció presentada pel grup d’ERC

MOCIÓ DE SUPORT A LA PAGESIA

L’Ajuntament d’Alcarràs constata que:

Atès que la pagesia és un sector estratègic per a Catalunya, tant per la seva funció essencial en el proveïment d'aliments  
com per la seva funció social i mediambiental en la gestió i custodia del territori.   

Atès que el model familiar de pagesia, de petites i mitjanes explotacions arrelades al territori, és un model que cal preservar  
amb la priorització de polítiques públiques que contribueixin a dignificar-lo socialment i a fer-lo sostenible ambientalment i 
rendible econòmicament.

Atès que els greuges que ha d'afrontar la pagesia relacionats amb la volatilitat i desequilibris dels mercats globalitzats, la  
pressió  asfixiant  dels  grups  d'intermediaris  i  de  l'agroindústria  transnacional,  l'excés  de  burocràcia  administrativa,  les  
conseqüències  del  canvi  climàtic  manifestades  amb fenòmens  meteorològics  extrems cada vegada més freqüents,  o 
esdeveniments geopolítics com la invasió russa d'Ucraïna es tradueixen en augments de costos impossible de traslladar a 
la cadena de valor dels productes agroramaders, i comporta la pèrdua de competitivitat de les seves explotacions fins al 
punt de posar en risc la viabilitat i continuïtat la seva activitat.

Atès la contradicció que suposa votar favorablement a determinats acords de lliure comerç en el marc de les institucions 
europees i,  a la vegada, denunciar  la competència deslleial  que suposa l'aplicació d'aquests acords amb l'entrada de 
productes agraris als quals se'ls ha aplicat condicions de producció socials i mediambientals desiguals.

L’Ajuntament d’Alcarràs insta el Govern de la Generalitat a: 

1. Treballar en el marc de la Taula Agrària i presentar les següents mesures de caràcter urgent per compensar, a curt 
termini, els greuges que pateix la pagesia:
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a) Seguir augmentant la partida pressupostària d'acord amb les necessitats i la importància del sector agroalimentari català.

b) Implementar un nou sistema per agilitzar el cobrament dels ajuts, i  estudiar la fórmula jurídica més adequada amb 
l'objectiu de poder anticipar-ne el pagament.

c) Publicar i donar compliment al calendari de pagaments dels ajuts que permeti al sector fer una previsió i aporti seguretat  
i estabilitat a les explotacions.

d) Estudiar la creació d'un fons agrari que actuï com a renda bàsica agrària, amb especial priorització envers les petites i  
mitjanes explotacions agroramaderes, que permeti  avançar en la transformació del  sector  agrari  cap a la sostenibilitat 
econòmica, social i ambiental, i amb l'objectiu d'assegurar-ne la viabilitat i fomentar el relleu generacional.

e) Augmentar les inversions estructurals relacionades amb la transformació agroalimentari català, com la creació i reforç  
d'estructures de comercialització per afavorir la venda directa o de circuits curts, la millora de l'eficiència del regadiu per 
assegurar  les  collites,  la  reconversió  de  cultius  per  promoure  la  sobirania  alimentària  i  l'adaptació  al  canvi  climàtic,  
l'adaptació als nous requeriments normatius, la facilitació del relleu generacional, o el  foment de projectes liderats per 
dones.

f) Habilitar una finestreta única per a tots els tràmits que possibiliti la simplificació i racionalització administrativa.

g)  Impulsar  una  Xarxa  Pública  de  Gestió  i  Acompanyament  Agrària  de  caràcter  comarcal  i  que  faciliti  un  servei 
d'acompanyament integral pròxim, àgil i transparent.

h) Revisar les restriccions previstes per a les diferents fases al Pla Especial de Sequera amb l'objectiu de prioritzar les 
activitats  econòmiques  essencials  com  la  pagesia  d'una  banda  i,  de  l'altra  i  al  mateix  temps,  singularitzar  aquestes 
restriccions per assegurar de manera preferent la sostenibilitat de la petita i mitjana pagesia.

2. Treballar amb la participació de tots els agents, des de la producció d'aliments fins als consumidors i consumidores, per a 
la presentació d'un text consensuat de bases d'una futura Llei de sobirania alimentària de Catalunya que faciliti, a mitjà i  
llarg termini, la pervivència de la pagesia Catalana i possibiliti a la ciutadania determinar les polítiques alimentàries que els  
afecten, decidint i sent sobirans en relació amb la producció, la distribució i el consum d'aliments, així com també sobre les 
condicions  socioeconòmiques  i  ambientals  que  determinen  aquestes  relacions  entre  totes  les  baules  de  la  cadena 
alimentària.

3. Instar el Govern de l'Estat espanyol a resoldre amb la màxima urgència les mancances de la  Ley 16/2021, de 14 de 
diciembre, de medidas para mejorar el funcionamiento de la cadena alimentaria en la seva funció essencial de controlar el 
preu de venda dels aliments en cada etapa de la cadena alimentària, comportant un greu perjudici a la pagesia com a  
primera i imprescindible baula d’aquesta cadena.

4.  Instar  el  Govern  de  l'Estat  espanyol  a  desenvolupar  les  modificacions  legislatives  necessàries  per  flexibilitzar  les 
exigències comunitàries de la Unió Europea, des del punt de vista burocràtic i d'accés a les ajudes de la PAC, pel petit i  
mitjà agricultor; sent aquests actors clau per a la preservació de la sobirania alimentària dels nostres territoris.

5. Instar el Govern de l'Estat espanyol a modificar els criteris de repartiment i distribució estatal dels recursos econòmics 
procedents de la PAC perquè es destinin en la seva majoria als petits i mitjans agricultors.

6. Instar el Govern de l'Estat espanyol a paralitzar la negociació d'acords de lliure comerç amb tercers països, aplicar un 
major control de les importacions, i establir les clàusules mirall en el comerç amb països fora de la Unió  Europea i així  
mateix a emplaçar els eurodiputats catalans a treballar per acabar amb la competència deslleial que afecta la pagesia 
catalana.

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan 
constar les intervencions de l’extracte següent:

1.-  El  regidor  portaveu  del  grup  municipal  de  la  CUP Sr.  Genís  Sisó  manifesta  estar  d’acord  amb les 
propostes de les mocions, però vol precisar un matís, en totes demanem instar a totes les administracions 
supramunicipals competents, però no es considera que tenim un marge d’actuació territorial propi, podríem 
evitar la proliferació dels parcs solars, no ens podem fixar solament en els impostos que generaran, ja que 
serà greu l’afectació que es farà a les parcel·lació agrícola actual, l’afectació que tindran les línies d’altra 
tensió als que hi treballen els camps, l’afectació que tindran sobre la fruita, en definitiva l’impacte ambiental 
que tindran. Serà el punt de partida perquè es facin més parcs solars i eòlics i tindrem cada vegada menys 
pagesia.

2.- El regidor portaveu del grup municipal del PSC-SA també es manifesta a favor però considera per una 
banda que es podria crear una oficina de recolzament a la pagesia i no estar pendents de d’altres sectors 
agraris. I per altra considera que la moció d’Esquerra no hauria de tenir cap limitació a les importacions de 
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d’altres països, ja que ens podria afectar a les nostres en igual mesura, creu que solament caldria aplicar més 
controls de qualitat però no penalitzar el lliure comerç.

3.- El Tinent d’Alcalde i  portaveu del grup municipal  del PSC-SA considera que pot ser no és la paraula 
adequada la paraula paralitzar importacions, sinó solament aquelles que no compleixin amb els mateixos 
requeriments de qualitat i control que tenen els nostre productes, volem dir el mateix amb diferents paraules.

Amb els les manifestacions prèvies anteriors, es posada a votació les tres mocions resten aprovades per 
unanimitat dels 13 regidors assistents que integren el seu nombre legal.

A) PART DE CONTROL

8.- Expedient  JGL/2024 diversos.  COMUNICACIÓ DE DECRETS DE L'ALCALDIA I  ACORDS DE LA 
JUNTA DE GOVERN.

Atès el dictamen de la comissió informativa de Governació celebrada el dia 18 de març de 2024.

L'Alcalde-President comunica al Ple els Decrets de l'Alcaldia i les resolucions de la Junta de Govern, acordats 
en virtut de les seves competències,  que consten a les actes de les Juntes de Govern comunicades als 
regidors, del resum següent:

Expedient JGL/2024/02. Núm. 02/2024. Acta sessió ordinària del dia 30/01/2024.

1.- Aprovació actes sessions anteriors:
2.- Expedient 2734/2023. Aprovació Projecte Bàsic i d’Execució de la Urbanització del PAU urb 16. Cr. Horta-
Eral de Dalt.
3.- Expedient 168/2024. Aprovació de Projecte d'Obres. de Reforma per la Millora de la Mobilitat a l’Àmbit de 
la Plataforma 150. fase 3.
4.-  Comunicació dels  acords adoptats  per decrets  de l’alcaldia.  del  decret  1223/2023,  del  21/12/2023 al 
1264/2023 del 29/12/2024, i del decret 01//2024 del 02/01/2024 al 85/2024 del 30/01/2024. 

Expedient JGL/2024/03. Núm. 03/2024. Acta sessió ordinària del dia 22/02/2024.

1.- Aprovació actes sessions anteriors:
2.- Expedient 392/2024. Aprovació la liquidació corresponent a l’any 2023 i Estat de comptes de  la concessió 
del servei d’aigua i clavegueram presentat per AGBAR, SAU,
3.-  Comunicació  dels  acords  adoptats  per  decrets  de  l’alcaldia.  del  decret  86/2024,  del  01/02/2024  al 
176/2024 del 22/12/2024. 

Expedient JGL/2024/04. Núm. 04/2024. Acta sessió ordinària del dia 12/03/2024.

1.- Aprovació acta sessió anterior.
2.-  Comunicació  sobre  informes  urbanístics  lliurats  a  petició  de  Energia  Inagotable  de  Sigfrida  S.L. 
(Forestalia) respecte a projectes de línies d’alta tensió.
3.-  Comunicació  dels  acords  adoptats  per  decrets  de  l’Alcaldia,  del  decret  176/2024,  del  22/12/2024 al 
244/2024 del 12/03/2024. 

El ple es dona per comunicat i conforme. 

C) PART DE PRECS I PREGUNTES.

9.-  PRECS I PREGUNTES DELS GRUPS MUNICIPALS.  

Primer.- Pel grup municipal del PSC-SA la regidora Sra. Gemma Escar, formula les següents.

1ª pregunta.-  Voldrien saber les dades del cost del festival “la Cruïlla” recentment celebrat, gestió, partida 
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aplicada, ja que no teníem pressupost aprovat encara.

2ª pregunta.-  Volen saber l’estat d’execució de l’edifici del Bio-lab i del pou de gel, quan estan previstes 
acabar?.

3ª Prec.- Respecte a la eficiència energètica no volen bones paraules, volen fets, en molts llocs veiem les 
llums enceses quan haurien d’estar apagades, cal treballar en el control.

Respostes:

A la primera la regidora delegada Sra. Marta Morreres respon que el cost el “Cruïlla” ha estat d’uns 7.000 €. 
Igual que a la resta d’ajuntaments que participaven, en proporció a la població. La partida aplicada era la de 
l’Alcarràs florit, recordar que treballem amb pressupostos prorrogats, es a dir hi ha pressupost.

Respecte a la tercera la regidora delegada Sra. Morreres i el Tinent d’Alcalde Sr. Jordi Castany responen que 
l’agrairia informació sobre quines llums s’han trobat enceses, cal la col.laboració de tots per millorar.

En quant a la segona pregunta l’Alcalde respon que s’informarà per escrit.

La regidora Sra. Escarn respon que ja col.labora, recorda lo de la fuita d’aigua que va comunicar i que va ser  
resolta per l’Alcalde, però demana que s’emfatitzi en el control. 

Segon.- Pel grup municipal del PSC-SA el  Regidor Sr. Joaquim Dolcet, formula les següents.

1ª Pregunta.- Respecte a la línia d’evacuació elèctrica proposada per Forestalia al costat de l’AVE, ningú els 
ha dit res, però ha llegit que s’ha donat un informe favorable per la Junt de Govern, com està el tema?.

Resposta: 

El Tinent d’Alcalde Sr. Jordi Castany respon que Forestalia ha iniciat el tràmit per passar 2 línies, s’han fet  
informes  exclusivament  tècnics  en  relació  al  que  determina  el  POUM,  que  són  els  que  requeria  el 
procediment administratiu iniciat, una soterrada al costat de la via de l’AVE de caràcter favorable,, un altre 
línia travessa el terme de caràcter desfavorable. Afegeix que políticament no estan conformes, que ja s’ha 
previst una reunió amb veïns i que s’estan estudiant respostes.

El Sr. Dolcet respon que un informe favorable sempre resultarà a favor de la línia, el Sr. Castany insisteix que 
son informes de caràcter legal, que la posició municipal que s’està treballant per informar als veïns i la posició 
municipal.

2ª Prec.- Vol fer un comentari al comentari que s’ha fet a l’exposar el pressupost on es diu que la inversió en  
aigua ho  és  en  salut,  a  ell  que  l’agrada passejar  pel  riu,  recorda  que encara  tenim pendent  canviar  la 
canonada general que és de formigó i que estan carregades d’amiant i que encara aboquem aigües residuals 
a la sèquia de Pinyana, aquestes actuacions les denunciem perquè això no és salut..

3ª.- Prec.- Vol reflexionar pel fet que presentem massa mocions i no sabem si aquestes serviran per res, creu 
que no són més que “palabreria” amb un resultat de zero.

Resposta:

Respecte al segon prec. El Tinent d’Alcalde Sr.. Jordi Castany  es pregunta si el senyor regidor és conscient 
del que diu, l’aigua que consumim no porta amiant, el aigua es potable i  porta tots els controls sanitaris 
necessaris. Es cert que s’han de fer moltes obres relacionades amb el sector de l’aigua i el sanejament, obres 
que estan contemplades amb el Pla Director aprovat per l’ajuntament a instancia de la concessionària del 
servei, obres que s’han de fer. Però vol tranquil·litzar a la gent de que l’aigua és potable.

En  quant  a  la  primera  pregunta.  L’Alcalde  Sr.  Gerard  Companys  informa  Respecte  a  les  línies  de  AT 
projectades per Forestalia, dir que s’ha trucat i convocat a tots els veïns afectats que em pogut identificar, ja 
que no es relacionen a les propietats  afectades,  tenim poca informació.  Manifesta que estem en contra 
d’aquestes línies, lluitarem i treballarem per evitar-les.

Tercer.- Pel grup municipal del PSC-SA el  Regidor Sr. Enric Barri, formula les següents.

1ª  Pregunta.- Respecte  al  nou pavelló  com està  el  tema?,  tenim partida pressupostaria  per  redactar  el 
projecte.
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Resposta:

La regidora delegada Sra. Ester Ibars respon que encara no tenim noticies del Col·legi d’Arquitectes per fer el 
concurs de projectes, a Soses ens han dit que la gestió col·legial és lenta, estem mirant alternatives amb 
l’ACM, estem oberts a estudiar nous tipus de licitació. Avisarem per informar de les gestions que es facin.

2ª Pregunta.- Com està el tema de la senyalització de carrers que va apuntar a la sessió passades?.

L’Alcalde Sr. Gerard Companys respon que estem estudiant les necessitats i  s’aniran fent actuacions en 
l’execució de les partides pressupostaries previstes.

Quart.- Pel grup municipal del PSC-SA el  Regidor Sr. Manel Ezquerra, formula les següents.

Insisteix un cop més en que es responguin les preguntes una a una per possibilitar una millor deliberació. 
L’Alcalde respon que es farà com sempre s’ha fet en aquest mandat.

1ª Pregunta.- Com es que s’ha inclòs la despesa del festival Cruïlla dins de les l’Alcarràs Florit?, serà que 
s’ha fet i no havia pressupost ?.

2ª Pregunta.- Que ha passat amb el Pantà de l’Arròs que no s’han fet les obres?.

3ª Pregunta.- Perquè s’han aixecat les voreres de la Plataforma 150, si fa poc que s’han acabat les obres,  
que ha passat i qui és el responsable?

4ª Pregunta.- Perquè s’ha creat una plaça de càrrec de confiança al nou pressupost?

5ª Prec.- Creu que totes les polítiques han de treballar pel futur, en canvi pressupostem uns quaranta mil 
euros en adjudicar un servei de la Llar de Jubilats per atendre el bar, per obrir solament 3 o 4 hores diàries,  
demana que es doni més servei i s’estudiï una solució definitiva.

Respostes:

-A la tercera pregunta, el regidor delegat Sr. Agustí Camarasa respon que la vorera està feta amb adoquins, 
la rotonda projectada per fer de nou ocupa part de la vorera que ja estava feta abans de les obres de la 
plataforma 150, no es la nova, s’ha fet per no treure formigó i procurar millores econòmiques i  tècnicament.

-A la primera pregunta. L’Alcalde Sr. Gerard Companys i la regidora delegada Sra. Ester Ibars reiteren que 
havia pressupost, el pressupost es prorroga automàticament fins a l’aprovació del nou, per tant es podia fer.

-En quant a la quarta pregunta, l’Alcalde informa que des de que es va canviar de l’empresa de comunicació 
anterior no es va trobar altra que prestés el servei d’una forma similar, per tant cregut més adient crear un 
càrrec de confiança, aportant els diners previstos gastar en el capítol segon del servei de comunicació, amb 
el que podrem atendre la comunicació de totes les regidories a jornada complerta.

-En quant a la segona pregunta, no sap a que es refereix respecte a les obres del pantà de l’arròs.

-A la  cinquena pregunta  respon que fins ara  es pagava a  un  autònom per  prestar  el  servei,  teníem la 
contractació d’un fals autònom ja que legalment hauríem de tenir un lloc en plantilla per atendre el servei. O 
fer el que s’ha fet, fer el contracte de servei amb una empresa de dilluns a diumenge, per dinamitzar el servei 
a més del bar. Ara s’ha fet un contracte menor, posteriorment es farà el concurs.

Rèpliques:

-El Sr. Ezquerra creu que si es parla entre tots podríem trobar una solució pactada de què fer al servei de la 
llar de jubilat, creu que fins ara tot es fa incrementant la despesa.

-En quan al pantà de l’Arròs, el Sr. Ezquerra manifesta que ha sentit que ens han presentat una denuncia els 
guardes rurals, i voldria saber perquè.

-Respecte a les obres de la rotonda que afecten a la urbanització de la plataforma 150 creu que no ens  
sortirà  més  barat,  creu  que  s’hauria  tingut  que  previndré,  encara  no  estan  ni  recepcionades  les  obres 
definitivament i la responsabilitat és del regidor delegat o de l’arquitecte.
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Respostes:

L’Alcalde Sr. Gerard Companys contesta que:

-Poden estudiar les diferents formes de gestionar, ara s’ha optat pel contracte del servei.

-Que la denuncia per les obres del pantà de l’Arròs, l’ha fet Ipcena, tot i que es una segona actuació, feta com 
la primera, presentant un projecte aprovat i subvencionat pels serveis de medi ambient de la Generalitat, 
obres que es van fer com les anteriors, seguint les instruccions dels tècnics de Lleida i estem negociant qui té 
la raò, encara no em rebut la denuncia.

-Que la vorera aixecada és la antiga no la de la nova urbanització, que l’està fent de nou l’ajuntament. El  
regidor delegat Sr. Agustí Camarasa reitera que hi ha estalvi al no aixecar el formigó i que dona tota la 
confiança als serveis tècnics municipals, es presta a ensenyar les obres sobre els terrenys.

Finalment el Tinent d’Alcalde insisteix que la vorera feia panxa i que s’ha refet perquè quedi recta. El Sr. 
Ezquerra creu que per molt que es subvencioni no cal gastar més i que no es pot assabentar de la denuncia 
del pantà pel carrer. La Sra. Ibars afegeix que no es pot anar dient que es fan les coses sense pressupost 
recordant que com darrerament treballem amb els pressupostos prorrogats. 

I no havent més assumptes que tractar s’aixeca la sessió en el lloc, data i hora indicats a l’encapçalament.

I perquè consti, als efectes establerts a l’art. 110 del R.O.F.R.J.E.L. aprovat per Real Decret 2568/1986,  lliuro 
aquest certificat amb el vistiplau del Sr. Alcalde.

 
Alcarràs, a la data indicada al marge.

CERTIFICAT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT.

 EL SECRETARI.                                          Vist i Plau. 
L'ALCALDE.
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